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              Białe Błota, dnia 15.11.2023 r. 

BRG.0012.8.10.2023 

 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy 

Białe Błota z dnia 15.11.2023 r., od godz. 9:00 w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. 

Czysta 1A., kontynuowanej w dniu 21.11.2023r. od godz. 08.00 w Auli Szkoły Podstawowej w 

Białych Błotach, ul. Czysta 1A. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz.   

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

otworzyła posiedzenie komisji w dniu 15.11.2023r. Wyjaśniła, że z przyczyn zawodowych jak 

również braku możliwości omówienia projektu budżetu na rok 2024, Wieloletniej Prognozy 

Finansowej oraz uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy zarządza przerwę w posiedzeniu komisji do 

21.11.2023r do godz. 8.00. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu rozpoczęła 

kontynuację posiedzenia komisji w dniu 21.11.2023r. od godz. 08.00. W posiedzeniu 

uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz, radny Zbigniew Moroz, radny Jacek 

Krzyżanowski, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz 

Czyżewski, Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu Patrycjusz Migawa,  Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury Violetta Drążkowska, Główna księgowa GCK Agnieszka Płaczkiewicz,  Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Michał Borkowski, Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Łochowie Mirosław Donarski, Przedstawicielki Fundacji Teraz Wy.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

powitała osoby obecne na Komisji, sprawdziła obecność, odczytała pouczenie dot. ochrony danych 

osobowych i przedstawiła tematykę posiedzenia: 

 

1. Omówienie Projektu Budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2024r. 

2. Opiniowanie uchwał mieszczących się w zakresie działania Komisji (materiały na Sesję). 

3. Wolne wnioski. 

4. Sprawy bieżące. 

Ad. 1 

Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu Patrycjusz Migawa mówił o planowanych 

podwyżkach dla nauczycieli. Budżet zakłada 12,4% podwyżek ogólnie. Najwięcej kosztów w 

budżecie zajmują wynagrodzenia, zakupy i usługi, ceny energii, gazu. Budżet został zmniejszony o 

dotacje przekazywane dla placówek nie samorządowych, ponieważ jest to część budżetu, która 

nie jest do końca przewidywalna. Prawdopodobnie będzie wprowadzone jeszcze jedno zadanie 
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inwestycyjne na kwotę 650 000 zł ponieważ jest informacja o otrzymaniu dofinansowania na 

wymianę nawierzchni boiska piłkarskiego  w Łochowie w skali 50% dofinansowania. Do zadań 

inwestycyjnych należy hala w Łochowie i hala w Białych Błotach – te inwestycje otrzymały 

dofinansowanie. Gmina otrzymała również dofinansowanie na rozbudowę szkoły w Przyłękach, 

ponadto trwają prace projektowe dotyczące rozbudowy szkoły w Łochowie, rozbudowy i 

adaptacji Gminnego Żłobka Integracyjnego „U Misia” filii w Zielonce. Kierownik COEiS mówił, że 

wielu pracowników w placówkach oświatowych otrzyma podwyżki 20% tylko dlatego, że będzie 

to wzrost do minimalnego wynagrodzenia. Niecałe 70% pracowników COEiS i wszystkich 

jednostek obsługiwanych będzie miało podniesione wynagrodzenia do płacy minimalnej. Ponadto 

mówił o budowie hali sportowej zaplanowanej na terenie boiska piłkarskiego Orlik. To boisko jest 

obszarem spornym z sąsiadem który graniczy z działką. Budowa hali rozwiąże trzy problemy, 

problem oświatowy, czyli dostępu dzieci w ciągu godzin lekcyjnych do hali sportowej, rozwiąże 

problem sporu sądowego z sąsiadem ponieważ boisko będzie zadaszone, jak również poprawi 

dostępność do hal sportowych, obiektów sportowych klubom działającym na terenie. Hala będzie 

miała nawierzchnię z krótkiej trawy ułatwiającej treningi piłkarskie oraz  umożliwi grę we 

wszystkich grach sportowych.  

Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz wspomniała o budowie przedszkola w Cielu, 

modernizacji placu zabaw w Przedszkolu „Wróżka”   

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa przekazał, że modernizacja placu zabaw może być rozpoczęta 

jeszcze w roku obecnym jeżeli propozycja w kwocie 100 000 zł na najpotrzebniejsze elementy 

zostanie przegłosowana przez radnych na sesji. Kolejnym etapem będzie modernizacja placu 

zabaw w Białych Błotach oraz placu zabaw w Zielonce w roku 2024. Wiele urządzeń placu zabaw 

na dwóch obiektach jest wykonana z elementów drewnianych.  

Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz pytała o kapitalną modernizację budynku w Szkole 

Podstawowej w Przyłękach.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa odpowiedział, że dotyczy to prawdopodobnie pierwszego 

budynku znajdującego się najbliżej drogi.  

Radny Zbigniew Moroz pytał, w jaki sposób zakończyła się budowa budynku dla COEiS  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa odpowiedział, że ma nadzieje, iż ten temat powróci do 

realizacji. Przeniesienie COEiS odciążyłoby Szkołę Podstawową. Jeżeli wróciłby temat budowy 

budynku to byłoby dobrze, aby dla klubów również znalazło się pomieszczenie co 

spowodowałoby zwolnienie pomieszczeń dotychczas zajmowanych w szkole.   

Radny Zbigniew Moroz pytał, czy GCK całkowicie wyprowadziło się ze szkoły.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa przekazał, że GCK zajmuje jeszcze dwa pomieszczenia w 

szkole.  

Radny Zbigniew Moroz przekazał, że wpłynęła skarga od Rady Rodziców wskazująca, że GCK nie 

pracuje prawidłowo, nawet stwierdzono, że GCK w ogóle nie pracuje, a  COEiS zajmuje 

pomieszczenia w szkole. 

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa mówił, że zna ten temat, przekazał, że COEiS w najbliższym 

czasie odda pomieszczenie. Ponadto z dniem 01.12.2023r. GCK oddaje pomieszczenie po 

bibliotece. Wspomniał, że na auli szkoły również odbywają się zajęcia indywidualne dla uczniów 
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którzy wraz z nauczycielem zajmują miejsce praktycznie w każdym wolnym miejscu na Auli. 

Mówił, że liczba dzieci posiadających orzeczenia lub opinie o niepełnosprawności  rośnie co wiąże 

się z zatrudnieniem nauczycieli specjalistów i zapotrzebowaniem na pomieszczenia.  Jeżeli 

zostanie wybudowane przedszkole to odciąży szkołę. Mówił, że powstał projekt budowy 

pomieszczeń dla COEiS, który z przyczyn niezależnych od gminy utknął w Starostwie i umowa 

została rozwiązana z wykonawcą projektu.  

Następnie poinformował, że planowane jest wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w 

Łochowie oraz nadania mu statutu.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa przekazał, że projekt uchwały ma na celu sprecyzowanie 
pewnych zapisów. Proponuje się, aby paragraf 9 ust. 3 przedmiotowej uchwały otrzymał 
brzmienie: „Pierwszeństwo w naborze mają dzieci zamieszkałe na terenie gminy Białe Błota, dzieci 
już uczęszczające do żłobka oraz dzieci, których rodzeństwo w kolejnym roku uczęszczać będzie do 
żłobka.”.  
2. W § 9 po ust. 6 dopisuje się ust. 7 i ust. 8 w następującym brzmieniu:  
„7. W przypadku nieobecności dziecka w żłobku, dyrektor może przyjąć na miejsce tego dziecka na 
czas jego nieobecności inne dziecko, na podstawie umowy z jego rodzicami.  
8. W sytuacjach nadzwyczajnych, w tym dotyczących dzieci niepełnosprawnych, dyrektor – po 
zasięgnięciu opinii Rady Rodziców – może przyjąć dziecko do żłobka również poza kolejnością.” 
Radny Zbigniew Moroz mówił o parkowaniu samochodów wzdłuż ul. Czystej. Przekazał, że 
rozmawiał z właścicielem sąsiedniej działki, który wyraził zgodę aby samochody z tej ulicy mogły 
parkować na tej działce pod warunkiem postawienia znaku zakazującego parkowanie 
samochodów w ciągu dnia na tej ulicy.  
Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa mówił, że w pierwszej kolejności należy sprawdzić jakie są 
możliwości, jeżeli właściciel wpuści pojazdy na swoją działkę to jest to jego decyzja. Jeżeli chodzi o 
wprowadzenie zakazu zatrzymywania wzdłuż ulicy Czystej jest to do wykonania. Mówił o parkingu 
gdzie obecnie toczy się sprawa sporna dotycząca tego terenu. Działania szkoły zmierzają do tego, 
aby z tego terenu powstał parking. Tereny rekreacyjne dla dzieci znajdują się po drugiej stronie 
szkoły, są to tereny bezpieczne.  
Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowanie: 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radny Zbigniew Moroz- za 
Radny Jacek Krzyżanowski- nieobecny.  
- projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2024r. 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”,  

Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz Czyżewski omówił projekt uchwały wskazując, że 
planowane jest rozszerzenie działań, które dotyczą współpracy z organizacjami pozarządowymi o 
działania proekologiczne na terenie gminy. Ponadto mówił, że na sesji zostaną wniesione dwie 
autopoprawki polegające na:  zmianie w rozdziale 1, par. 1 punkt 1 roku 2023 na rok 2024 oraz w 
rozdziale 6 zmiana tytułu z: Wyskok środków przeznaczonych na realizację programu  na: 
Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu.  
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Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowanie: 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radny Zbigniew Moroz- za 
Radny Jacek Krzyżanowski- za.  
Na komisje przybył radny Jacek Krzyżanowski wraz z przedstawicielami Fundacji Teraz Wy.  
Następnie głos zabrał Kierownik GOPS Michał Borkowski, który przedstawił projekt budżetu GOPS 
na rok 2024.  
Członkowie komisji pozytywnie przyjęli projekt budżetu GOPS przedstawiony przez kierownika.  
Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz  przekazała, że przedstawiciele Fundacji Teraz Wy 
działającej w ramach szkół na terenie Gminy Białe Błota przeprowadzili zajęcia w ramach projektu 
Stop hejt. Przeprowadzone zajęcia miały na celu nakreślić tematykę przemocy. Tematyka 
dotyczyła przemocy w szkole, hejtu w sieci oraz wskazywać w jaki sposób bronić się przed agresją. 
Zajęcia zostały przeprowadzone w szkołach podstawowych na terenie Gminy Białe Błota.  
Przedstawicielka Fundacji Teraz Wy przekazała, że zajęcia mają na celu uświadomienie dzieciom 
czym jest przemoc. Podczas zajęć dzieci bardzo aktywnie uczestniczyły we wszystkich elementach 
warsztatów. Zostały przeprowadzone zajęcia z profilaktycznych warsztatów antyprzemocowych z 
zakresu przemocy psychicznej. Największym problemem jest to, że zarówno dzieci jak i dorośli nie 
wiedzą czym jest przemoc psychiczna i jakie są jej skutki. Przedstawicielka przekazała, że 
najważniejsze są wnioski jakie wynikają z projektów, które w następstwie są przekazywane 
dyrektorom szkół. Zaznaczyła, że prowadząc zajęcia można komuś uratować życie, ponieważ 
wzrost prób samobójczych z okresu przed pandemią wzrósł trzykrotnie, obecnie jest średnio 2 
tys.  prób samobójczych z czego raz na dwa dni dziecko odbiera sobie życie.  
Przedstawicielka Fundacji Teraz Wy dodała, że ważne jest aby rodzice, nauczyciele, pedagodzy i 
całe środowisko szkolne od razu reagowali na słowa dziecka. Hejt który pojawia się w szkole, jak 
również i w sieci dotyczy osób nękanych oraz osób, które tą przemoc stosują.  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łochowie Mirosław Donarski mówił, że przygotowywana jest 
druga edycja projektu Festiwal Światła, która w sposób ciekawy, multimedialny przedstawia 
problem nad którym toczy się dyskusja. Przeprowadzone warsztaty w szkole w Łochowie przez 
Fundacje miały charakter profilaktyczny. W Szkole Podstawowej w Łochowie rok szkolny 
2013/2014 został ogłoszony Rokiem Budowania Relacji. Warsztaty przeprowadzone przez 
Fundację Teraz Wy w szkole w Łochowie pokazały, że dzieci mylą się w kwestiach wskazując, że 
jest hejt dobry i hejt zły. A hejt może być tylko i wyłącznie zły. Podsumowując stwierdził, że 
warsztaty, zajęcia tego typu należy kontynuować, zaprosić do współpracy rodziców aby uczestnik 
sam doszedł do wiedzy i zamierzonego celu. W Szkole Podstawowej w Łochowie warsztaty zostały 
przeprowadzone dla 17 oddziałów dla wszystkich klas od V do VIII. Dyrektor Mirosław Donarski 
poprosił przedstawicielki Fundacji aby przybyły na zebranie Rady Pedagogicznej przy udziale Rady 
Rodziców oraz przedstawicieli rodziców z każdego oddziału w celu możliwości zapoznania z 
wnioskami, które wypłynęły z przeprowadzonych w szkole warsztatów. Dobrym rozwiązaniem 
jest zaproponowanie młodemu pokoleniu rozwoju zainteresowań poprzez uczestnictwo w kołach 
tematycznych.  
W kolejnej części posiedzenia komisji  głos zabrała Dyrektor GCK Violetta Drążkowska, która 
przedstawiła propozycje GCK do budżetu na rok 2024. Mówiła, że wniosek do budżetu wskazywał 
kwotę 3 806 100 zł, w zabezpieczonych przez wójta środkach kwota spadła do kwoty 2 mln zł.  
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W roku 2023 GCK operował kwotą 1,5 mln zł. Dyrektor GCK mówiła, że przed GCK jest wiele 
wyzwań i kwota 2 mln zł nie pozwoli na realizację założeń. Mówiła, że konieczne jest zwiększenie 
zatrudnienia w GCK. Wspomniała, że  centrum spotkań stają się biblioteki. Celem jest aby 
biblioteki były czynne w maksymalnym wymiarze godzin w tygodniu oraz w  soboty. Jest to 
związane z programem otrzymania środków od Ministerstwa Kultury, ponieważ program 
czytelnictwa jest powiązany z zakupem książek i obsługą bibliotek w sobotę. Gmina może uzyskać 
dotację w wysokości 20% wkładu dot. zakupu książek. W związku z brakiem zatrudnienia osoby 
wykonującej prace w sobotę, GCK nie mogło i prawdopodobnie nie będzie miało możliwości 
wzięcia udziału w projekcie. Wymiana księgozbioru staje się trudna. Pisząc wnioski niezbędny jest 
wkład własny, im większy wkład własny tym większa szansa na otrzymanie dotacji. Następnie 
Dyrektor GCK przedstawiła koszty funkcjonowania GCK.  
Główna księgowa GCK Agnieszka Płaczkiewicz przedstawiła informację na temat  kwoty zawartej 
w usługach obcych, usługach remontowych, usługach pozostałych oraz usług 
telekomunikacyjnych.  
Dyrektor GCK Violetta Drążkowska stwierdziła, że największą kwotę w budżecie stanowi kwota 
wynagrodzeń w wysokości 1 427 100 zł. W momencie obniżenia dotacji brak jest mocy 
przerobowych do prowadzenia działań przy pomocy obecnie zatrudnionego personelu, ponieważ 
zatrudnionych jest dwóch animatorów. Ponadto wspomniała, że w budżecie nie wystarczy 
środków na Jubileusz 25 lecia zespołu Cantare, którego celem jest nagranie i wydanie, dotyczy to 
również zespołu Łochowianie, na to potrzebne są środki.  
Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz poddała pod głosowanie projekt budżetu na rok 2024 
oraz WPF. Opinia do projektu dotyczyła   zagadnień  oświaty, pomocy społecznej oraz kultury.  
Głosowanie: 
Radny Zbigniew Moroz- za 
Radny Jacek Krzyżanowski- za 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 
Lachowicz zakończyła posiedzenie komisji.  
Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Anna Cabańska  

 
 

 
Przewodnicząca Komisji 
 
    Karolina Lachowicz  


